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Protokół Nr ORN.0002.14.2016 

XXVII Sesji Rady Miejskiej w Olecku  

odbytej w dniu 28 grudnia 2016 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Olecku 
 

Sesję rozpoczęto o godzinie  13:00 

               zakończono o godzinie  15:20 

 

Sesji przewodniczył                                    Przewodniczący Rady Miejskiej  

- Karol Sobczak  

 

Protokołowała                                             Inspektor Wydziału ORN UM  

- Karolina Kuskowska 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej. Witał radnych przybyłych  

na sesję, witał Burmistrza – Wacława Olszewskiego, Zastępcę Burmistrza – Henryka 

Trznadla, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Olecku – Jana Mroza, 

Przewodniczącego Oleckiej Rady Seniorów – Witolda Jonczysa, kierowników jednostek 

podległych Radzie Miejskiej, prezesów spółek, kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, 

sołtysów, przewodniczących rad i zarządów osiedli oraz mieszkańców biorących udział  

w sesji. 

  

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej wraz  

z Burmistrzem wręczyli Paniom Jadwidze Wiśniewskiej i Teresie Kudrawiec Podziękowania 

za wrażenia artystyczne i dobrą energię przekazane podczas wystawy prac malarskich  

w Galerii Prawdziwej Sztuki im. A. Legusa, która odbyła się w dniu 2 grudnia 2016 r.  

w Regionalnym Ośrodku Kultury „Mazury Garbate” w Olecku.. 

 

Następnie, Przewodniczący Rady Miejskiej na podstawie listy obecności stwierdził, iż na stan 

21 radnych w sesji uczestniczy 21 radnych, co stanowi wystarczające kworum do odbycia 

sesji i podejmowania prawomocnych uchwał.  

W załączeniu do protokołu: lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz 

przewodniczących rad i zarządów osiedli.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady. 

3. Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych  

w okresie od ostatniej sesji. 

5. Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

6. Wnioski i oświadczenia radnych. 

7. Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, radnych 

Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych, dotyczące projektów uchwał.   

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) ustalenia przebiegu dróg gminnych, 

b) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

w Gordejkach, 

c) pozostawienia skargi bez rozpoznania, 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok, 
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e) wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą „W przyszłość bez barier” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na lata 2014-2020, 

f) wyrażenia zgody na realizację  przez Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi 

w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał uczniów ukryty  

w eksperymencie i technologii informacyjno-komunikacyjnej. Rozwijanie 

kompetencji przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami 

Integracyjnymi w Kijewie” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020, 

g) wyrażenia zgody na realizację przez Zespół Szkół w Olecku Szkołę 

Podstawową nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego  

w Olecku projektu pod nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4  

z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na lata 2014-2020, 

h) wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę Podstawową im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna Szkoła” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

na lata 2014-2020, 

i) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata  

2017-2024,  

j) uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok:  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  

2) odczytanie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji oraz Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej,  

3) odczytanie opinii Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki Rady 

Miejskiej,  

4) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej na 2017 rok,  

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej,  

6) głosowanie nad uchwałą budżetową. 

9. „Głos wolny, wolność ubezpieczający”.  

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt 8 k) projektu uchwały  

w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016.  

W budżecie Gminy Olecko na 2016 rok zaplanowano zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa 

ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego”. Zadanie jest obecnie 

realizowane, ale nie zostanie całkowicie zakończone i rozliczone do 31 grudnia 2016 roku, 

więc niezbędne jest ustalenie wydatków jako niewygasających z upływem roku 2016  

i określenie ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. Środki finansowe w wysokości 

730.570,62 zł będą gromadzone na wyodrębnionym subkoncie.  
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Innych uwag do porządku obrad sesji nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

przypomniał, że zgodnie z artykułem 20 ust. 1a ustawy o samorządzie gminnym, każdy 

wniosek w sprawie zmian w porządku obrad można wprowadzić bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady. 

 

Poddał wniosek pod głosowanie. 

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21 radnych, za przyjęciem wniosku głosowało 

21 radnych. 

 

Do punktu 2 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy są uwagi do protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej, odbytej w dniu  

9 grudnia 2016 roku. 

 

Uwag do protokołu nie zgłaszano. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie treść protokołu z sesji Rady 

Miejskiej.  

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 21 radnych, za przyjęciem protokołu 

głosowało 21 radnych. 

 

Rada jednogłośnie przyjęła protokół Nr ORN.0002.13.2016 nadzwyczajnej sesji Rady 

Miejskiej odbytej w dniu 9 grudnia 2016 roku.  

 

Do punktu 3 – Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

poinformował, że w okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

 Nr ORN.0050.138.2016 z dnia 30 listopada 2016 r. w sprawie zmiany budżetu gminy 

na 2016 rok, 

 Nr ORN.0050.139.2016 z dnia 1 grudnia 2016 r. w sprawie powołania komisji loterii 

do przeprowadzenia loterii fantowej pn. „Iskierki dobra dla Adriana”, 

 Nr ORN.0050.140.2016 z dnia 6 grudnia 2016 r. w sprawie zasad centralizacji 

rozliczeń podatku od towarów i usług (VAT) w Gminie Olecko i jej jednostkach 

organizacyjnych, 

 Nr ORN.0050.141.2016 z dnia 8 grudnia 2016 r. w sprawie określenia procedury 

realizacji zadań publicznych w ramach inicjatywy lokalnej, 

 Nr ORN.0050.142.2016 z dnia 8 grudnia 2016 r. w sprawie powołania komisji  

do oceny wniosków zgłoszonych w ramach inicjatywy lokalnej oraz zasad pracy 

komisji, 

 Nr ORN.0050.143.2016 z dnia 8 grudnia 2016 r. zmieniające Zarządzenie  

Nr ORN.0050.115.2016 z dnia 20 września 2016 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonej na terenie Gminy 

Olecko, 

 Nr ORN.0050.144.2016 z dnia 8 grudnia 2016 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko, 
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 Nr ORN.0050.145.2016 z dnia 8 grudnia 2016 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko, 

 Nr ORN.0050.146.2016 z dnia 14 grudnia 2016 r. w sprawie nieodpłatnego nabycia  

w formie darowizny nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko, w obrębie 

geodezyjnym Judziki, 

 Nr ORN.0050.147.2016 z dnia 14 grudnia 2016 r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie współpracy  

i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych podmiotów 

prowadzących działalność pożytku publicznego - prowadzenie w Olecku Centrum 

Organizacji Pozarządowych, 

 Nr ORN.0050.148.2016 z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko i dotyczy lokali mieszkalnych położonych w Olecku przy ul. 1 Maja 13, Plac 

Wolności 9, ul. Kościuszki 16, ul. 1 Maja 10 i ul. Parkowa 1, 

 Nr ORN.0050.149.2016 z dnia 22 grudnia 2016 r. w sprawie przeznaczenia  

do sprzedaży oraz ogłoszenia wykazu nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Olecko i dotyczy nieruchomości gruntowej pod budowę budynku mieszkalnego 

jednorodzinnego i budynku gospodarczego w Gąskach oraz nieruchomości 

gruntowych rolnych w Lesku przeznaczonych na poprawę zagospodarowania 

nieruchomości przyległych. 

 

Inne informacje z okresu międzysesyjnego: 

 

 Ogłoszono: 

 drugi przetarg na sprzedaż dwóch nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,3953 ha 

i 0,3519 ha położonych w obrębie Babki Oleckie z przeznaczeniem pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 24 stycznia 

2017 r., 

 pierwszy przetarg na sprzedaż nieruchomości rolnej o powierzchni 0,2800 ha, 

położonej w obrębie Olszewo. Przetarg  zostanie przeprowadzony w dniu 24 stycznia 

2017 r., 

 pierwszy przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,4306 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę usługową z wbudowaną funkcją mieszkaniową przy 

ulicy Szosa do Świętajna. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 24 stycznia  

2017 r., 

 pierwszy przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,0700 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową  przy ulicy Zamostowej. Przetarg zostanie 

przeprowadzony w dniu 24 stycznia 2017 r., 

 drugi przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,1068 ha, 

przeznaczonej pod zabudowę turystyczno-wypoczynkową z usługami 

gastronomicznymi przy ulicy Sembrzyckiego. Przetarg zostanie przeprowadzony   

w dniu 24 stycznia 2017 r., 

 kolejny przetarg na sprzedaż nieruchomości gruntowej o powierzchni 1,1977 ha 

położonej w Olecku  na Osiedlu Siejnik II z przeznaczeniem pod zabudowę handlową. 

Przetarg  zostanie przeprowadzony w dniu 24 stycznia 2017 r., 

 kolejny przetarg na sprzedaż lub oddanie w użytkowanie wieczyste nieruchomości 

gruntowej o powierzchni 0,3141 ha, przeznaczonej pod zabudowę handlową przy 

ulicy Wiejskiej. Przetarg zostanie przeprowadzony w dniu 31 stycznia 2017 r., 

 przetarg ograniczony na sprzedaż nieruchomości o powierzchni 0,0285 ha, położonej 

w Olecku przy ulicy Dąbrowskiej z przeznaczeniem na poprawę warunków 
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zagospodarowania nieruchomości przyległych. Przetarg zostanie przeprowadzony  

w dniu 31 stycznia 2017 r. 

 

 Nie doszły do skutku przetargi na sprzedaż: 

 nieruchomości położonej w Olecku na Osiedlu Siejnik I przeznaczonej pod zabudowę 

mieszkaniową wielorodzinną, 

 nieruchomości gruntowej o powierzchni 0,8007 ha, położonej w obrębie Zatyki,  

przeznaczonej na cele rolne, 

 dwóch nieruchomości odpowiednio o powierzchni 0,0850 ha i 0,0757 ha, położonych 

przy ulicy Grunwaldzkiej w Olecku z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

wielorodzinną z obiektami towarzyszącymi i infrastrukturą techniczną, 

 nieruchomości o powierzchni 0,0220 ha, położonej przy ulicy Wąskiej w Olecku  

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkalno-usługową, 

 dwóch nieruchomości gruntowych o powierzchni 0,2319 ha  i 0,1729 ha położonych  

w obrębie Babki Oleckie z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną. 

 

 Zawarto akty notarialne: 

 na sprzedaż nieruchomości położonej w Olecku na zapleczu ulicy Sienkiewicza 

przeznaczonej pod zabudowę mieszkaniową, 

 na sprzedaż nieruchomości przeznaczonej na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej, położonej w Olecku przy ulicy Tartacznej. 

 

 W dniu dzisiejszym weszło w życie rozporządzenie Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi  

w sprawie zarządzenia środków związanych z wystąpieniem wysoce zjadliwej grypy 

ptaków. Przepis wprowadza szereg ograniczeń m.in.: 

 nakaz utrzymywania drobiu w pomieszczeniach zamkniętych, bez możliwości 

poruszania się po wolnym wybiegu, 

 prewencyjne stosowanie środków dezynfekcyjnych przy wejściach/wyjściach  

- wjazdach/wyjazdach w gospodarstwach utrzymujących drób, zakaz sprzedaży 

drobiu, w tym na targowicach, 

 zakaz pojenia drobiu wodą z otwartych zbiorników i karmienia na zewnątrz 

budynków, 

 używanie odzieży ochronnej, mycie rąk wodą z mydłem. 

 

 Z uwagi na poważne zagrożenie wysoce zjadliwą grypą ptaków na terenie całego kraju, 

Burmistrz bardzo prosił o stosowanie się do przepisów rozporządzenia i informowanie 

wszystkich zainteresowanych. Informacja została również podana do wiadomości 

publicznej poprzez umieszczenie na stronie internetowej Urzędu, na tablicach ogłoszeń  

w Urzędzie i w szkołach oraz poprzez przekazanie do poszczególnych sołectw Gminy 

Olecko. 

 

 Zadania zakończone:  

 Opracowanie projektu modernizacji budynku Przedszkola z Oddziałami 

Integracyjnymi w Olecku. Zakres robót: opracowanie  audytu energetycznego i na 

jego podstawie kompletnej dokumentacji projektowo kosztorysowej, opracowanie 

projektu windy osobom niepełnosprawnym.  

 Budowa drogi w Gordejkach Małych – projekt (Fundusz Sołecki). 

 Budowa linii oświetleniowej ul. Sembrzyckiego. 

 Przebudowa drogi w Możnych - projekt (FS). 
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 Zadania w trakcie realizacji:  

 Budowa drogi gminnej Sedranki - droga wojewódzka nr 653. 

 Budowa budynku socjalnego B1 Imionki, Gmina Olecko.  

 Przebudowa ulic: Moniuszki, Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego. 

 Przedłużono termin składania wniosków do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miejscowości Dobki z 31 października na 30 grudnia 2016 r. Wnioski 

należy składać na piśmie w sekretariacie (pok. nr 12) Urzędu Miejskiego, Plac 

Wolności 3, 19-400 Olecko w terminie do 30 grudnia 2016 r.  

 

 Zakończyła się kontrola finansowa Regionalnej Izby Obrachunkowej, która trwała  

2 miesiące. Dzisiaj podpisano protokół. Kontrolna według przedstawicieli RIO wypadła 

bardzo dobrze. 

 

 Zakończono postępowanie na „Konserwację oświetlenia ulicznego i parkowego na terenie 

gminy Olecko w 2017 r.”. Na zaproszenie do złożenia ofert odpowiedzieli trzej 

wykonawcy. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma „INSTALATOR” Władysława 

Bałdygi z Ełku. Wartość zadania - 113.854,00 zł brutto. Po podpisaniu umowy  

z wybranym wykonawcą, do publicznej wiadomości zostanie podany nr telefonu, pod 

którym przyjmowane będą zgłoszenia, dotyczące niesprawnych lamp oświetlenia 

ulicznego.  

 W wyniku zaproszenia do złożenia ofert na administrowanie cmentarzami komunalnymi  

w Olecku w 2017 roku wpłynęła jedna oferta od Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej 

Sp. z o.o. w Olecku za kwotę 156 600,00 zł. 

 Zakończono tegoroczne prace polegające na utylizacji azbestu. Zadaniem, polegającym na 

demontażu, transporcie i utylizacji wyrobów zawierających azbest, objęto 27 obiektów 

mieszkalnych i gospodarczych. W tym roku z terenu Gminy Olecko usunięto 90,680 Mg. 

Usługę demontażu, transportu i utylizacji wykonała firma: INWESTBUD Sp. z o.o. z/s  

w Warszawie. Właściciele nieruchomości otrzymali dofinansowanie z NFOŚiGW  

i WFOŚiGW w Olsztynie w wysokości 85%. Pozostałą kwotę w wysokości 15% 

mieszkańcy pokryli z własnych środków. 

 

 Rozstrzygnięto przetarg na „Świadczenie usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, podopiecznych Miejskiego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Olecku, zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Olecko w okresie 

od 1 stycznia 2017 r. do 31 grudnia 2017 r.” Wpłynęły 2 oferty. W oparciu o kryterium 

oceny ofert (cena 85% oraz zatrudnienie na podstawie umowy o pracę 15%) została 

wybrana najkorzystniejsza oferta firmy MEDIS 24 Sp. z o.o. z Warszawy. 

 Dnia 6 grudnia odbyły się II Mikołajkowe Zawody Pływackie Osób Niepełnosprawnych. 

Przybyło 70 zawodników z całego regionu Podlaskiego i Warmińsko – Mazurskiego. 

Współorganizatorami imprezy byli: Warsztat Terapii Zajęciowej, Zespół Szkół w Olecku 

oraz Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

 

 Do 30 stycznia 2017 r. czekamy na wnioski mieszkańców na działania w ramach 

inicjatywy lokalnej. W projekcie budżetu na ten cel przeznaczono 50 tys. zł. Informacje 

szczegółowe na ten temat oraz druki wniosków dostępne są na miejskiej stronie 

internetowej w zakładce inicjatywa lokalna. Inicjatywa lokalna to jedna z form współpracy 

samorządu z mieszkańcami. Służy wspólnej realizacji zadań publicznych na rzecz 

społeczności lokalnej. Jeśli mieszkańcy mają pomysł na konkretne, ważne dla swojej 

okolicy działania i chcą się zaangażować w ich wykonanie, mogą złożyć do Urzędu 

Miejskiego wniosek o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej. 
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 Trwa  konkurs ofert na wsparcie realizacji zadań publicznych w zakresie współpracy  

i działalności na rzecz organizacji pozarządowych oraz innych podmiotów prowadzących 

działalność pożytku publicznego - prowadzenie w Olecku Centrum Organizacji 

Pozarządowych. Do 10 stycznia 2017 r. do godziny 15:00 czekamy na oferty składane  

w ramach otwartego konkursu ofert. Szczegółowe informacje na temat konkursu można 

zaleźć m.in. w BIP-ie, na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego oraz miejskiej stronie 

internetowej -zakładka organizacje pozarządowe / konkursy na dotacje. 

 

 W związku z realizacją rządowego Programu „Wyprawka Szkolna” dofinansowaniem  

do zakupu podręczników w roku szkolnym 2016/17 zostało objętych 80 uczniów 

niepełnosprawnych ze szkół z terenu gminy. Dofinansowanie wyniosło 20 370,89 zł. 

 W niedzielę 4 grudnia br. na Placu Wolności odbyła się impreza „Iskierki Dobra” 

rozpoczynająca cykl imprez wprowadzający mieszkańców w bożonarodzeniowy nastrój. 

W programie imprezy było szereg atrakcji, m.in. Gala Wolontariatu „Zróbmy coś fajnego” 

w sali kina Mazur, wspólne ubieranie choinki, ognisko, występy zespołów, gry i zabawy 

dla dzieci, upominki dla uczestników imprezy. Przez cały czas trwania imprezy trwała 

loteria fantowa „Iskierki dobra dla Adriana”. Pieniądze zebrane podczas loterii zostały 

przekazane rodzinie chorego Adriana z Olecka – łącznie 4 010 zł. 

 W sobotę 10 grudnia na Placu Wolności w Olecku po raz pierwszy w Olecku 

zobaczyliśmy spektakl laserowy zrealizowany w połączeniu z laserowymi skrzypcami  

w wykonaniu Show Electrica  Laser Violin -  Kasi Szubert. Był to pokaz laserowych 

efektów wizualnych, pirotechnicznych oraz dynamicznego, instrumentalnego koncertu 

wykonywanego na żywo. 

 18 grudnia br. odbył się V Olecki Jarmark Świąteczny zorganizowany we współpracy 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku i Lokalnej Organizacji Turystycznej Ziemi 

Oleckiej. W programie znalazło się m.in.: sprzedaż rękodzieła, ozdób świątecznych, 

potraw i wyrobów regionalnych, domowych wypieków, gorących napojów, świąteczna 

loteria, konkurs na ozdobę świąteczną i najlepszą potrawę wigilijną, występy wokalne grup 

i zespołów. 

 21 grudnia br. na Placu Wolności w Olecku odbyło się  pierwsze w historii miasta 

spotkanie wigilijne olecczan. W kilku dużych namiotach wydawano dwanaście 

tradycyjnych, wigilijnych potraw, które można było wygodnie skosztować przy 

kilkudziesięciu  odświętnie udekorowanych stołach. Pobyt na placu uprzyjemniły koncerty 

kolęd w wykonaniu  chóru Oleckie Echo oraz uczniów Gimnazjum nr 2 w Olecku. Mikołaj 

rozdawał najmłodszym symboliczne upominki. 

 W dniach 15 – 18 grudnia br. w hali Lega rozegrane zostały Mistrzostwa Europy 

Wschodniej w Siatkówce Kobiet U-17. Polki wywalczyły srebrny medal Mistrzostw 

Europy Wschodniej. 

 19 grudnia miejsce miało otwarcie wystawy fotograficznej z Igrzysk Paraolimpijskich  

- Rio 2016. Na wystawie zaprezentowano zdjęcia Mariusza Niewiarowskiego - instruktora 

oleckiego Warsztatu Terapii Zajęciowej, który na igrzyskach pracował jako oficjalny 

fotograf. 

 3 grudnia odbyły się III eliminacje z cyklu „Warmia i Mazury pływają” gromadząc wielu 

entuzjastów pływania – 77 pływaków i 250 widzów. 

 6 grudnia odbyły się II Mikołajkowe Zawody Pływackie Osób Niepełnosprawnych. 

 

Radni nie zgłaszali pytań ani uwag. 

 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

poinformował, iż w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły następujące sprawy: 

 w dniu 28 listopada 2016 r. wpłynęła ponowna skarga mieszkańców Olecka dotycząca 

uchwały Nr ORN.0007.39.2016 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 25 maja 2016 r.  

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych przy ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej, na Os. Siejnik 

II, pomiędzy ul. Wiejską i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku. 

Stosowny projekt uchwały został przygotowany na dzisiejszą sesję, 

 w dniu 29 listopada 2016 r. wpłynęło postanowienie Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Olsztynie w sprawie uzgodnienia decyzji o warunkach zabudowy dla 

inwestycji polegającej na budowie wieży widokowej wraz z zagospodarowaniem 

terenu oraz budowie schodów terenowych w obrębie Olecko2, w zakresie melioracji 

wodnych, 

 w dniu 1 grudnia 2016 r. właściciel firmy AGROMASZ oraz mieszkańcy  

i użytkownicy ul. Zamostowej zwrócili się z prośbą o wsparcie inicjatywy 

przebudowy istniejącego skrzyżowania, na bezkolizyjne, 

 w dniu 1 grudnia 2016 r. Przewodniczący reprezentował Radę Miejską podczas 

Jubileuszu 45-lecia Państwowej Szkoły Muzycznej w Olecku, 

 w dniu 5 grudnia 2016 r. do wiadomości Rady Miejskiej wpłynęła prośba Klubu Dian 

przy ZO PZŁ w Suwałkach o wsparcie finansowe Mistrzostw Wabienia 

Drapieżników, 

 w dniu 6 grudnia 2016 r. odbyły się II Mikołajkowe Zawody Pływackie Osób 

Niepełnosprawnych, których organizatorem byli: Zespół Szkół w Olecku, Warsztat 

Terapii Zajęciowej w Olecku oraz Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Olecku, 

 w dniu 8 grudnia 2016 r. do wiadomości Przewodniczącego Rady Miejskiej wpłynęły 

Uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  

w sprawie wydania pozytywnych opinii o przedłożonym przez Burmistrza Olecka 

projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok oraz projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2024, 

 w dniu 15 grudnia 2016 r. Przewodniczący reprezentował Radę Miejską na 

zorganizowanym po raz dwunasty „Czarze Bożego Narodzenia”. W tym roku 

pieniądze z aukcji były przeznaczone na rzecz chorego Adriana z Olecka. 

 

W okresie międzysesyjnym: 

 5 i 19 grudnia 2016 r. odbyły się posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu                          

i Gospodarki; 

 20 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Promocji 

Gminy, Sportu i Rekreacji; 

 21 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony 

Zdrowia i Bezpieczeństwa. 

 

Ponadto, Przewodniczący Rady nawiązując do podanej przez Burmistrza informacji 

dotyczącej inicjatywy lokalnej prosił, by pamiętać o terminie składania wniosków, który 

upływa z dniem 30 stycznia 2017 r.  

Gratulował Burmistrzowi, pani skarbnik oraz kierownikom wydziałów pozytywnego wyniku 

kontroli. 

 

Radni nie zgłaszali pytań w związku z przedstawionymi informacjami. 

Na tym punkt zakończono.  
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Do punktu 5 – Interpelacje oraz odpowiedzi na interpelacje radnych. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

nawiązując do wniosku Przewodniczącego Rady Miejskiej dotyczącego reformy oświaty  

i udzielonej odpowiedzi, z której nic nie wynika zapytał, dlaczego nie przedstawiono 

informacji na ten temat. Jednocześnie prosił o odpowiedź na pytania, czy samorząd w ogóle 

pracuje nad skutkami tej reformy i czy dokonuje symulacji. Z tego co wie, to radni muszą 

uchwalić sieć szkół do końca marca. Zostało niewiele czasu, a społeczność szkolna, 

mieszkańcy Olecka i radni nie są dostatecznie poinformowani. Wobec powyższego prosi  

również o informację, co będzie z siecią szkół, ewentualną likwidacją szkół, czy planuje się 

zwolnienia nauczycieli i czy podliczono koszty tej reformy w Olecku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

oznajmił, że Burmistrz w odpowiedzi na jego wniosek napisał, że informacji na temat reformy 

oświaty udzieli w miesiącu styczniu. 

 

Radna Wioletta Dorota Żukowska 

poinformowała, że dzień przed Wigilią przejechała równiarka przez drogę gminną  

w Kukowie. Droga w tej chwili jest w jeszcze gorszym stanie technicznym. To nie był dobry 

czas na takie działania. Zapytała, czy w tych dniach były poprawiane inne drogi.  

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące interpelacje: 

 zapytał, na jakim etapie jest sprawa przejęcia dróg powiatowych, czy uchwała weszła 

już w życie, 

 zapytał, kto odpowiada za szkody i usuwa skutki szkód wyrządzanych przez bobry na 

Wiewiórczej Ścieżce, 

 zapytał, czy wiadomo, kto uszkodził drzewa w parku podczas zdejmowania jemioły, 

czy może było to PGK. Prosił, aby w przyszłym roku robić to ostrożniej. 

 

Radni nie zgłaszali więcej interpelacji. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 jeśli chodzi o reformę oświaty poinformował, że tuż po nowym roku przewiduje 

spotkania w szkołach i na komisjach z radnymi. Dotychczas nie wyprzedzano całej 

sytuacji, gdyż nie było ustawy o reformie oświaty. W tej chwili trwają intensywne 

prace. Zapisy ustawy są tak precyzyjnie sformułowane, że przynajmniej przez dwa 

lata nie przewiduje się zwolnień nauczycieli ani zamykania żadnej ze szkół. Nie 

przewidujemy zwolnień nauczycieli, przynajmniej przez pierwsze dwa lata. Będą na 

pewno roszady i zamieszanie, szczególnie jeśli chodzi o szkoły w mieście, bo 

Gimnazjum nr 2 przestanie istnieć za dwa lata i trzeba będzie ustalić do końca marca 

nowe obwody szkół. Część dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 3 i Szkoły Podstawowej 

Nr 1 będzie musiała przejść do budynku, w którym obecnie funkcjonuje Gimnazjum 

nr 2. O szczegółach Burmistrz będzie informował na spotkaniach z radnymi, 

rodzicami, nauczycielami i związkami zawodowymi. Na pierwszym miejscu trzeba 

stawiać dobro dzieci, rodziców i nauczycieli. Koszty są trudne do oszacowania w tej 

chwili, ale będą związane m.in. z przystosowaniem niektórych pracowni. Ma nadzieję, 

że reforma przebiegnie w miarę spokojnie. Wszystko zależy od tego, ilu będzie 

uczniów, 

 część rolników dzwoniła z prośbą, by wysłać równiarkę. Burmistrz miał wątpliwości, 

ponieważ przy takiej pogodzie nie powinno się tego robić. W tej chwili nie powie,  
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w ilu miejscowościach była równiarka, ale prace były minimalne. W niektórych 

miejscach był sypany żwir. Takich prac raczej nie prowadzi się, gdy są opady deszczu, 

 całkowitą konserwacją i sprzątaniem przejętych dróg gmina będzie się zajmować  

od 1 stycznia, 

 za szkody wyrządzane przez bobry odpowiada Skarb Państwa, a jego 

przedstawicielem w terenie jest Wojewoda. Olbrzymi kłopot w tym zakresie mają 

leśnicy i rolnicy, ponieważ bobry zalewają i blokują rowy melioracyjne w lasach, 

zalewają całe łąki i połacie drzew. Potrzebne jest kompleksowe rozwiązanie tego 

problemu, 

 jeśli chodzi o drzewa w parku, być może ktoś zrywał jemiołę. Niemniej jednak duże 

uszkodzenia nastąpiły po ostatnich wichurach. 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 6 – Wnioski i oświadczenia radnych. 
 

Radny Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 zgłosił wniosek, aby rozwiesić tablice informacyjne z numerami telefonów do osób 

odpowiedzialnych za szkody wyrządzane przez bobry. Takie rozwiązanie umożliwi 

bezpośrednie zgłoszenie problemu i być może, jak ludzie będą dzwonić, w końcu coś 

się z tym zrobi, 

 w odpowiedzi na wniosek dotyczący montażu nowych bramek na placu zabaw  

przy Placu Wolności otrzymał informację, że nie ma takiej potrzeby, gdyż obecnie 

zamontowane bramki mają atesty. Radny wie o tym, ale wielu lat istnieje problem, że 

ludzie nie zamykają bramek i na plac wchodzą psy. Radnemu chodziło o bramki 

samozamykające się, 

 zgłosił wniosek, aby ponownie rozważyć propozycję podjęcia działań w kierunku 

przystąpienia do Programu Mieszkanie Plus. Na poprzedniej sesji, gdy radny pytał  

o ten program, Burmistrz odpowiedział, że gmina nie będzie do niego przystępować, 

ponieważ w mieście prężnie działają firmy developerskie i na rynku są mieszkania do 

kupienia. Radny uważa jednak, że mieszkania są na rynku z tego względu, że nie 

wszystkich na nie stać. Olecczanie muszą wyjeżdżać za granicę, bo nie mają gdzie 

mieszkać. Ten program byłby wyjściem naprzeciw mieszkańcom.  

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

w imieniu Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki zwróciła się do Sołtysów z informacją, 

że w miesiącu kwietniu planowana jest komisja wyjazdowa dotycząca dróg gminnych na wsi. 

Prosiła, aby w pierwszym kwartale Sołtysi dokonali przeglądu dróg i zgłosili do biura Rady, 

gdzie są największe potrzeby w tym zakresie. Odnośnie wniosku dotyczącego Świder 

poinformowała Sołtysa tej wsi, iż komisja otrzymała potwierdzenie od Pana Burmistrza,  

że wiata na pewno zostanie wykonana. Natomiast sama droga jest zbyt kosztowna, by ją  

w całości wykonać tj. pokryć asfaltem. Niemniej jednak komisja planuje odwiedzić Świdry. 

 

Radni nie zgłaszali więcej wniosków ani oświadczeń. 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

odniósł się do następujących spraw: 

 jeśli chodzi o bobry, można podać numer do urzędu wojewódzkiego. O tym, jak często 

szkody są wyrządzane przez bobry i jak ciężko jest uzyskać jakiekolwiek 

odszkodowanie najlepiej wiedzą rolnicy. Niemniej jednak informację, do kogo 

ewentualnie zgłaszać ten problem, może przekazać prasa, 
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 bramek na placu zabaw nie zamykają nieroztropni rodzice. Bramki samozamykające 

się też mogą zagrażać bezpieczeństwu dzieci. Najlepiej, żeby rodzice pamiętali  

o zamykaniu bramki, ale sprawa jest otwarta, 

 nie zgodził się z opinią, że mieszkańcy wyjeżdżają, bo nie mają gdzie mieszkać. 

Liczba mieszkańców w Olecku jest na tym samym poziomie od 15 lat. Oczywiście 

byłoby dobrze, gdyby powstawały nowe mieszkania. Gmina posiada tereny pod 

zabudowę wielomieszkaniową na Osiedlu Siejnik i w centrum miasta. Wprowadzenie 

programu nie jest takie proste. Jest wiele miast oczekujących, a program jest głównie 

realizowany w dużych miastach. Nie znaczy to jednak, że jest to niemożliwe. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 7 – Uwagi i wnioski Sołtysów, Przewodniczących Rad i Zarządów Osiedli, 

radnych Oleckiej Rady Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów oraz innych osób 

zainteresowanych dotyczące projektów uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z przedstawicieli jednostek pomocniczych, radnych Oleckiej Rady 

Młodzieżowej i Oleckiej Rady Seniorów lub innych osób zainteresowanych chciałby zabrać 

głos na temat projektów uchwał będących przedmiotem obrad sesji. 

 

Uwag nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Przerwa 5 minut 

 

Do punktu 8 – Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) ustalenia przebiegu dróg gminnych;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w dniu 31 sierpnia 2006 r. Rada Miejska w Olecku podjęła uchwałę w sprawie 

zaliczenia dróg wewnętrznych do kategorii dróg gminnych. W załączniku do uchwały 

znalazły się między innymi trzy drogi zlokalizowane przy ulicy Zielonej w Olecku.  

W związku z tym, że cała powierzchnia działki nie pełni funkcji drogowej, ustala się 

rzeczywisty przebieg dróg, zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 



 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia przebiegu dróg gminnych.  

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.92.2016 

w załączeniu 

 

b) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

w Gordejkach;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego został opracowany 

zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 marca 2016 roku w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

położonego w Gordejkach. Plan został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie organy.  

Do wyłożonego projektu planu, w ustawowym terminie nie wpłynęły uwagi. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektu uchwały. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Gordejkach. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  
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Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego w Gordejkach. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.93.2016 

w załączeniu 

 

c) pozostawienia skargi bez rozpoznania;  
 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że w dniu 28 listopada 2016 r. do Rady Miejskiej w Olecku wpłynął wniosek 

mieszkańców Olecka o ponowne wniesienie pod obrady Komisji oraz Sesji Rady Miejskiej 

uchylenia uchwały z dnia 25 maja 2016 r. Nr ORN.0007.39.2016 w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych przy  

ul. Produkcyjnej, Szosie do Świętajna, Zamostowej, na Os. Siejnik II, pomiędzy ul. Wiejską  

i Leśną oraz w rejonie cmentarza przy ul. Leśnej w Olecku. Zgodnie z obowiązującym 

prawem można tylko raz rozpatrywać daną skargę dotyczącą określonego problemu. Kolejne 

pisma w tej sprawie pochodzące od tego samego podmiotu nie są wezwaniami. Potraktowanie 

w inny sposób ponownej skargi złożonej przez wzywających na podstawie art. 101 ust. 1 

ustawy o samorządzie gminnym stanowiłoby naruszenie prawa i bezpieczeństwa obrotu 

prawnego. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja przy 5 głosach za i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja przy 6 głosach wstrzymujących nie zaopiniowała projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja (obecnych 5 członków) przy 1 głosie za i 4 wstrzymujących 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 
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 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

10 radnych, 10 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.94.2016 

w załączeniu 

 

d) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok;  

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem 

problemów alkoholowych, zgodnie z ustawą z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, należy do zadań własnych gmin. W wyniku 

spotkań na komisjach wprowadzono następujące autopoprawki: 

 W rozdziale II Programu „Diagnoza lokalnych zagrożeń społecznych dla Gminy 

Olecko” w akapicie pierwszym dotyczącym podania danych statystycznych o liczbie 

ludności w gminie Olecko dodano przypis dolny z podaniem źródła informacji. 

Uaktualniono liczbę ludności zamieszkującą na wsi.  

Liczbę ludności wykazano na podstawie bilansu ludności według stanu w dniu 

31.12.2015 r., zgodnie z opracowaniem Głównego Urzędu Statystycznego 

„Powierzchnia i ludność w przekroju terytorialnym w 2016 r.” z lipca 2016 r. 

 W rozdziale V Programu „Cele i zadania Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych” w celu szczegółowym 4, tj. 

„wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych” określono wskaźnik monitoringu zadania 

jako: 1) liczba opracowanych diagnoz lokalnych zagrożeń społecznych (założenia  

– 1). 

 W załączniku do uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok,  

tj. w samym Programie wprowadzono numerację stron. 

 Spis treści zawarty w Programie odwołuje się do wprowadzonej autopoprawką 

numeracji stron a nie do numerów stron narzuconych przez program generujący 

dokument. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, przy 4 głosach za  

i 1 wstrzymującym pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały z autopoprawką w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok.  

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

podziękował za uwzględnienie części jego propozycji zmian w programie jednocześnie 

informując, że na ostatnim posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji zgłosił wnioski stanowiące rekomendacje do następnego programu. Prosił, aby  

w corocznym programie aktualizować badania, używać statystyk dotyczących miasta a nie 

powiatu, wykorzystać Krajową mapę zagrożeń bezpieczeństwa, zamieścić na stronie www 

informację o formach wsparcia zawartych w programie, a także porównywać wskaźniki  

z latami wcześniejszymi. 

Ponadto poinformował, że Komisja przy 4 głosach za i 1 wstrzymującym przyjęła wniosek, 

aby środki na konkurs dla organizacji pozarządowych dotyczący streetworkingu, które 

zaplanowano w wysokości 30 000 zł, zwiększyć przynajmniej do kwoty przyjętej na to 

zadanie na 2016 r., czyli nie niższej niż 35 000 zł. 

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Olecko na 2017 rok. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.95.2016 

w załączeniu 

 

e) wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą „W przyszłość bez barier” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020;  
 

f) wyrażenia zgody na realizację  przez Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi  

w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał uczniów ukryty  

w eksperymencie i technologii informacyjno-komunikacyjnej. Rozwijanie kompetencji 

przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020;  
 

g) wyrażenia zgody na realizację przez Zespół Szkół w Olecku Szkołę Podstawową nr 4  

z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku projektu pod 

nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. 

Jana Twardowskiego w Olecku” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020; 

 

h) wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę Podstawową im. Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna Szkoła” współfinansowanego  
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z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, że omówi cztery projekty jednocześnie. Oznajmił, że na wszystkie projekty są 

już podpisane umowy. Projekt „W przyszłość bez barier” dotyczy Zespołu Szkół w Judzikach  

i Zespołu Szkół w Babkach Oleckich. Drugi projekt będzie realizowany przez Gimnazjum  

w Kijewie. Projekt „Aktywna Szkoła” obejmie Szkołę Podstawową w Gąskach,  

a ostatni dotyczy Szkoły Podstawowej Nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku. Ogólna wartość projektów wyniesie ponad 1,5 mln zł. Wkład 

własny gminy wynosi niecałe 11 tys. zł. W ramach projektów zostanie przeprowadzone 

szkolenie z zakresu doskonalenia umiejętności i kompetencji zawodowych nauczycieli  

w zakresie stosowania metod i form organizacyjnych sprzyjających kształtowaniu  

i rozwijaniu u uczniów kompetencji kluczowych, które obejmie 36 nauczycieli, a także 

szkolenie 59 nauczycieli z zakresu podnoszenia kompetencji cyfrowych nauczycieli 

wszystkich przedmiotów w zakresie korzystania z narzędzi TIK. Liczba uczniów, którzy będą 

uczestniczyć w projektach wynosi 222. Ponadto, zostaną zakupione 84 komputery oraz m.in. 

urządzenia wielofunkcyjne, drukarki i monitory z oprogramowaniem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektów uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.  

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zwrócił się z prośbą o pozwolenie na nieodczytywanie treści projektów uchwał. 

 

Rada wyraziła zgodę, aby Przewodniczący Rady Miejskiej nie odczytywał projektów uchwał. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą  

„W przyszłość bez barier” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 

lata 2014-2020. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod 

nazwą „W przyszłość bez barier” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko 

-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.96.2016 

w załączeniu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację  przez Gimnazjum  

z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał uczniów 

ukryty w eksperymencie i technologii informacyjno-komunikacyjnej. Rozwijanie kompetencji 

przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie” 

współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację  przez 

Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi w Kijewie projektu pod nazwą „Uwolnić potencjał 

uczniów ukryty w eksperymencie i technologii informacyjno-komunikacyjnej. Rozwijanie 

kompetencji przyrodniczych i cyfrowych w Gimnazjum z Oddziałami Integracyjnymi  

w Kijewie” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2014-2020. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.97.2016 

w załączeniu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Zespół Szkół  

w Olecku Szkołę Podstawową nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego  

w Olecku projektu pod nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4 z Oddziałami 

Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku” współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 
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Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Zespół 

Szkół w Olecku Szkołę Podstawową nr 4 z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana 

Twardowskiego w Olecku projektu pod nazwą „Uczeń na 6 w Szkole Podstawowej nr 4  

z Oddziałami Integracyjnymi im. ks. Jana Twardowskiego w Olecku” współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.98.2016 

w załączeniu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał tytuł projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę 

Podstawową im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna 

Szkoła” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata  

2014-2020. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na realizację przez Szkołę 

Podstawową im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach projektu pod nazwą „Aktywna 

Szkoła” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 

2014-2020. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.99.2016 

w załączeniu 

 

i) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

oznajmił, że jest to projekt uchwały z autopoprawką, gdyż w załączniku Nr 2 

„Przedsięwzięcia WPF” na zadaniu „Zagospodarowanie plaży SZYJKA w Olecku” 

zwiększono łączne nakłady finansowe na zadanie o 11.070 zł, w wyniku zwiększenia planu 

na zadaniu Uchwałą Rady Miejskiej w dniu 9 grudnia 2016 r. o 11.070 zł na 2016 rok na 

opracowanie projektu budowlanego i raportu oddziaływania na środowisko.  

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Olecko została opracowana na lata 2017-2024  

ze względu na zaplanowany okres spłacania zaciągniętych kredytów i wyemitowanych  

obligacji. W 2017 roku planowane wydatki są niższe od prognozowanych dochodów  

o 1.151.600 zł co oznacza wielkość nadwyżki budżetu gminy, którą przeznacza się na spłatę 

rat kredytów. Z zadłużenia Gminy w wysokości 24.915.200 zł z końca 2016 roku, przy pełnej 

realizacji dochodów i wydatków dług budżetu zmniejszy się do kwoty 23.763.600 zł  

i stanowić będzie 26,1 % planowanych dochodów. W przedsięwzięciach majątkowych na 

2017 rok współfinansowanych z udziałem środków zagranicznych zaplanowano zadanie 
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związane z projektem „e-Gmina Olecko", natomiast przedsięwzięcia majątkowe finansowane 

z dochodów własnych, lub innych krajowych, to głównie „Budowa budynku socjalnego  

w Imionkach", ,,Budowa drogi gminnej Sedranki", ,,Przebudowa drogi gminnej w Łęgowie", 

,,Monitoring miejski", wkład własny na „Zagospodarowanie plaży SZYJKA". 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

prosił o przedstawienie opinii komisji do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

– Leszek Stanisław Olszewski 

poinformował, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada 

poinformował, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Wanda Dzienisiewicz 

poinformowała, że komisja, uwzględniając autopoprawkę Burmistrza, jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały z autopoprawką w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Olecko na lata 2017-2024. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.100.2016 

w załączeniu 

 

j) uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok; 

 

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej,  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały z autopoprawką w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 

2017 rok.  

 

Następnie oddał głos Burmistrzowi.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski  

oznajmił, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym do wyłącznej właściwości rady gminy 

należy uchwalanie budżetu gminy. Uchwała w sprawie budżetu Gminy Olecko na 2017 rok 

sporządzona jest na podstawie ustawy o finansach publicznych.  

 

Budżet gminy na 2017 rok przedstawia się następująco: 

 

 Dochody ogółem prognozuje się w wysokości  91.084.654   zł. 

 Dochody własne oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat lokalnych oraz 

dochodów z majątku gminy. Podatki realizowane przez Urzędy Skarbowe zostały 

wyszacowane na podstawie przewidywanego wykonania z 2016 r. Ministerstwo 

Finansów przewiduje wyższe wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób 

fizycznych. W strukturze dochodów ogółem dochody własne są największą grupą 

dochodów i wynoszą 41.449.329 zł, a stanowią 45,5 % dochodów ogółem. 

 Następną z większych grup dochodów są dotacje z budżetu państwa, zarówno na 

zadania zlecone jak i własne, stanowiące 30,6 % dochodów ogółem, zaplanowane  

w wysokości 27.851.534 zł, z tego na Pomoc społeczną i Rodzinę - 26.554.200 zł. 

Dotacje celowe z budżetu państwa będą jeszcze określane decyzjami Wojewody  

w trakcie roku budżetowego. 

 Subwencja ogólna w dochodach to 20.356.129 zł, co stanowi 22,3 %, z tego część 

oświatowa wynosi - 15.213.602 zł. 

 Kolejną grupą dochodów są dotacje celowe w ramach porozumień i umów z innymi 

jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 872.751 zł, są to środki z Powiatu 

Oleckiego głównie na drogi gminne (w Sedrankach i Łęgowie). 

 Zaplanowano dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków zagranicznych, 

w wysokości 554.911 zł w oparciu o planowane pozyskanie dofinansowania. 

 

 Na wydatki w ogólnej wysokości 89.933.054 zł, wydatki bieżące stanowią 90,3 %,  

a wydatki majątkowe 9,7 %. 

Wydatki bieżące: 

 W ramach zadań własnych największe wydatki bieżące, po raz pierwszy, związane są 

z realizacją zadań z zakresu Pomocy i polityki społecznej oraz Rodziny i wynoszą 

31.056.386 zł a stanowią 37,9 % wydatków bieżących, jednak w kwocie 26.554.200 zł 

pokryte są z dotacji z budżetu państwa na zadania zlecone i własne. 

 Wydatki bieżące na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opieką wychowawczą 

zaplanowano  w kwocie 27.165.336  zł, tj. 33,1 % wydatków  bieżących. 

 Na utrzymanie  administracji  publicznej zaplanowano  6.598.028 zł co stanowi 8 % 

wydatków bieżących. 

 Na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zaplanowano 5.643.909 zł, w tym  

na zadanie związane z ustawą o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

-2.976.000 zł. 

 Wydatki bieżące na kulturę fizyczną, to 3.839.143 zł co stanowi 4,7 % wydatków 

bieżących. 

 Na gospodarkę mieszkaniową, gospodarkę gruntami i nieruchomościami przeznacza 

się 2.368.399 zł, czyli 2,9 % wydatków bieżących. 

 Zaplanowano rezerwę ogólną w kwocie 305.000 zł, celową na zadania z zakresu 

zarządzania kryzysowego obowiązkową 255.000 zł oraz celową na realizację 

inicjatyw lokalnych w wysokości 50.000 zł. 

 

 Wydatki majątkowe zaplanowano  w kwocie   7.970.750  zł. 

Zadania, na które przeznacza się największe środki własne gminy, to: 

• Budowa drogi gminnej Sedranki - droga wojewódzka nr 653, 
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• Zagospodarowanie plaży „Szyjka", 

• Budowa budynku socjalnego w Imionkach, 

• Zagospodarowanie terenu na zapleczu budynków przy Pl. Wolności 19-21, 

• Wykonanie  monitoringu miejskiego, 

• Ochrona bioróżnorodności fauny i flory w dorzeczu rzeki Lega i jeziora Oleckie 

Wielkie, 

• Przebudowa kanału deszczowego przy ul. Rzeźnickiej, 

• Rozbudowa parku linowego przy Alei 450-lecia Olecka, 

• Zakup samochodu do OSP Szczecinki, 

• Przebudowa mostku w Sedrankach, 

• Zaplanowano dotacje celowe na drogi powiatowe w kwocie 745.965 zł, w tym na 

drogę Sedranki - Łęgowo i ul. Żeromskiego. 

• Zaplanowano zadania zgłoszone przez wszystkie sołectwa finansowane z Funduszu 

Sołeckiego na kwotę 395.830 zł, w tym projekty dróg, linii oświetleniowych, budowę 

placów zabaw, zagospodarowanie terenów rekreacyjnych i budowę siłowni 

terenowych. 

 

 W projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok,  

w załączniku zawierającym dotacje udzielane z budżetu gminy, dostosowano zapis 

dotyczący dotacji na upowszechnianie aktywności fizycznej wśród mieszkańców 

Gminy Olecko do zapisów w przyjętym uchwałą rocznym programie współpracy na 

2017 rok Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi. 

 

 Dokonano zmiany planu na zadaniu inwestycyjnym „Budowa budynku socjalnego  

w Imionkach". Wykonawca nie zrealizuje w bieżącym roku zaplanowanych robót, 

więc zwiększa się plan wydatków na 2017 rok o kwotę 109.000 zł, którą przenosi się  

z zadań: ,,Przebudowa drogi gminnej w Łęgowie" - w kwocie 59.000 zł  

i „Modernizacja lokali i budynków komunalnych" - w  kwocie 50.000 zł. 

 Przedłożony Radzie Miejskiej do uchwalenia budżet gminy na 2017 rok zaplanowany 

jest z nadwyżką w kwocie 1.151.600 zł, którą przeznacza się na spłatę rat kredytów. 

 

2) odczytanie opinii Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji oraz 

Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej,  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji – Wojciech 

Rejterada  

odczytał opinię o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2017 r. – treść w załączeniu  

do protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa – Leszek 

Olszewski 

odczytał opinię o projekcie budżetu Gminy Olecko na 2017 r – treść w załączeniu do protokołu. 
 

3) odczytanie opinii Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki,  
 

Przewodnicząca Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki – Maria Dzienisiewicz  

odczytała opinię w sprawie projektu budżetu gminy Olecko na 2017 r. – treść w załączeniu  

do protokołu. 
 

4) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej na  

2017 rok,  
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał uchwałę Nr RIO.VIII-0120-604/16 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 29 listopada 2016 roku w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Burmistrza Olecka projekcie uchwały budżetowej na 2017 rok – treść w załączeniu  

do protokołu. 
 

5) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 

pogratulował Burmistrzowi i pani skarbnik opracowania budżetu. Poinformował, że Klub 

Radnych OKO zwraca uwagę na ciągły niedobór pieniędzy na kulturę. Zarówno jeżeli chodzi 

o inwestycje w infrastrukturę kultury, czyli AGT i amfiteatr, ale również na działania 

miękkie. Wnioski do budżetu pokazują bardzo duże zapotrzebowanie na realizację oddolnych 

działań kulturalnych i brakuje odzewu na te wnioski. Przydałoby się więcej pieniędzy na 

bezpieczeństwo i porządek, a także ochronę zdrowia poprzez rozwijanie programów 

profilaktycznych. 

 

Radny Wojciech Leonarczyk 

oznajmił, że wierzy, iż znajdą się środki zewnętrzne, które w połączeniu z oszczędnościami 

na zaplanowanych inwestycjach pozwolą na wyremontowanie drogi w Świdrach. Ufa też, że 

uda się opracować zasady funkcjonowania bonu opiekuńczo-wychowawczego dla 

najmłodszych z naszej gminy i uruchomić go w formie pilotażowej z początkiem roku 

szkolnego 2017/2018. 

 

Radna Maria Wanda Dzienisiewicz 

dołączyła się do wyrazów uznania, gdyż zdaje sobie sprawę, że nie jest łatwo opracować 

budżet. Natomiast nie ma do końca jasności, czy zaplanowano to w budżecie Regionalnego 

Ośrodka Kultury „Mazury Garbate” w Olecku, czy też będzie inicjatywa urzędu dotycząca 

zabezpieczania przeróżnych festynów. Bardzo ważnym elementem jest też estetyka. Prosiła, 

aby każdy mieszkaniec miasta przeszedł się głównymi ulicami miasta i zastanowił, co mamy 

promować. Olecko posiada tytuł miasta sportu, a dawniej cieszyło się marką „Przystanek 

Olecko”, ale nie odczuwa się tego. Prosiła o jakąś przemyślaną koncepcję promocji miasta. 

Wiele lat temu, Burmistrz na spotkaniach podkreślał, że aby promować, trzeba mieć co 

promować. Olecko ma co promować, natomiast brakuje procesu budowania tożsamości  

i spójnej reklamy. Jeżeli Olecko ma być stolicą sportu, to chciałaby to widzieć, nie tylko  

w kilku opracowanych i kosztownych publikacjach książkowych, a np. poprzez wręczenie 

sportowcom toreb i koszulek sportowych promujących halę „Lega” i Olecko jako miasto 

sportu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

stwierdził, że najbardziej godnym zaznaczenia jest to, że po raz pierwszy w budżecie znalazł 

się budżet obywatelski w kwocie 200 000 zł. Druga ważna pozycja, to kwota 50 000 zł  

na inicjatywę lokalną. Podkreślić należy także rozwój Funduszu Sołeckiego i kwotę prawie 

400 000 zł przeznaczoną na tereny wiejskie. Kolejna, warta podkreślenia pozycja dotyczy 

tego, że nie planuje się zaciągania kredytów i na koniec 2017 roku zadłużenie gminy spadnie 

do około 26%. Jako nauczyciela, Przewodniczącego cieszą pozycje budżetowe dotyczące 

oświaty, w tym uwzględnione wnioski Komisji Oświaty, Kultury, Promocji Gminy, Sportu  

i Rekreacji dotyczące m. in. zakup pieców konwekcyjno-parowych do szkół. Ostatnia uwaga 

dotyczy konieczności ukończenia inwestycji w Imionkach, gdyż są duże potrzeby w zakresie 

budownictwa socjalnego. Gratulował Burmistrzowi i pani skarbnik opracowania budżetu. 

Życzył, by realizacja budżetu przebiegała spokojnie, a jeśli w ciągu roku pojawią się środki 

pomocowe, aby udało się wzbogacić kalendarz inwestycyjny.  
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Burmistrz – Wacław Olszewski  
powiedział, że chciałoby się więcej i każdy z nas, kto ma budżet domowy chciałby posiadać 

więcej środków finansowych, żeby zaspokoić własne potrzeby. Tak samo jest w gminach, gdzie 

wójt, burmistrz i radni też chcieliby jeszcze więcej zadań wprowadzić do budżetu, ale są pewne 

ograniczenia, których nie można przekroczyć. Budżet jest przede wszystkim realny do wykonania 

i można z czystym sumieniem zagłosować za jego przyjęciem. Ma nadzieję, że wszystkie 

subwencje i dotacje będą z budżetu państwa spływać we właściwym czasie. Zadłużenie gminy 

spada. Od kilku lat gmina nie zaciąga nowych pożyczek ani kredytów. Zaplanowana w budżecie 

nadwyżka budżetowa zostanie przeznaczona na spłatę rat kredytów. Realizacja budżetu będzie na 

bieżąco analizowana. Jeżeli pojawią się jakiekolwiek nadwyżki, to do budżetu będą wprowadzane 

nowe zadania głównie inwestycyjne. Następnie Burmistrz odniósł się do poruszonej kwestii 

promocji i funkcjonowania kultury w mieście. Regionalny Ośrodek Kultury „Mazury Garbate”  

w Olecku może nie organizuje już tak spektakularnych imprez jak kiedyś. Niemniej jednak 

organizowanych jest szereg imprez uwzględniających potrzeby wysublimowanych i masowych 

odbiorców. Jeśli chodzi o promocję powiedział, że brakuje spójnej polityki promocyjnej. Jednak 

promocja poprzez różnego rodzaju gadżety nie odgrywa już takiej roli. Najważniejsza jest oferta i 

 wachlarz świadczonych usług. Do Olecka przyjeżdża masa grup sportowych i ci ludzie są 

zachwyceni naszymi obiektami i gościnnością. Obiekty już teraz są zarezerwowane na sezon letni. 

Niemniej jednak należy nasilić współpracę z podmiotami świadczącymi usługi hotelowe  

i żywienia i dopracować jakość tych usług do potrzeb sportowców. W zakresie inwestycji 

związanych z kulturą priorytetem jest remont budynku AGT. Projekt techniczny jest 

przygotowany, gmina oczekuje na nabór wniosków, aby aplikować o środki zewnętrzne. Drugą 

potrzebną inwestycją jest amfiteatr. Budżet odzwierciedla dobrą współpracę ze Starostwem 

Powiatowym. Gmina partycypuje w kosztach budowy dróg powiatowych, a od 2016 roku powiat 

dofinansowuje budowę dróg gminnych. Dzięki tej współpracy można pozyskać dodatkowe środki 

zewnętrzne.  

 

Na tym dyskusję zakończono.  

 

6) głosowanie nad uchwałą budżetową. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Olecko na 2017 rok.  

 

Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za przyjęciem uchwały głosowało 20 radnych.  

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Olecko na 2017 rok.  

 

U c h w a ł a Nr ORN.0007.101.2016 

w załączeniu 
 

Burmistrz – Wacław Olszewski  

dziękował radnym za zatwierdzenie budżetu, a także pani skarbnik, kierownikom jednostek  

i wydziałów urzędu miejskiego za wkład pracy nad budżetem.  
 

k) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016; 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

oznajmił, że w związku z tym, iż zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa ulic: Moniuszki, 

Wieniawskiego, Kiepury i Szymanowskiego” nie zostanie w całości zrealizowane w terminie 

do 31 grudnia 2016 roku, niezbędne jest ustalenie wydatków jako niewygasających  

z upływem roku 2016 i określenie ostatecznego terminu dokonania tych wydatków. Środki 

finansowe w wysokości 730.570,62 zł będą gromadzone na wyodrębnionym subkoncie. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak  

odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2016. 

 

Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały.  

 

Uwag nie zgłaszano.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt w/w uchwały pod głosowanie. 

 

 Na ogólny stan 21 radnych, obecnych na sali 20, za podjęciem uchwały głosowało  

20 radnych. 

 

Rada jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają  

z upływem roku budżetowego 2016. 

 

U c h w a ł a   Nr   ORN.0007.102.2016 

w załączeniu 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

Do punktu 9 – „Głos wolny, wolność ubezpieczający”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

zapytał, czy ktoś z mieszkańców chciałby zabrać głos. 

 

Dyrektor Zespołu Szkół w Olecku – Stanisław Kopycki 

poinformował, że Zespół Szkół w Olecku zakwalifikował się do jeszcze jednego projektu, 

którego partnerem jest Szkoła Podstawowa w Świętajnie. Projekt będzie realizowała firma 

zewnętrzna. Wartość projektu wynosi około 600 000 zł, a z tej kwoty około 400 000 zł 

otrzyma Zespół Szkół w Olecku. W ramach projektu przewidziano zajęcia pozalekcyjne dla 

uczniów, szkolenie nauczycieli, wyposażenie sali dydaktycznej w laptopy uczniowskie oraz  

w inne pomoce dydaktyczne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Karol Sobczak 

pogratulował dyrektorowi sukcesu. 

 

Mieszkaniec Olecka – Witold U. 

zabrał głos odnośnie uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpoznania wyjaśniając, 

że nie chodziło o uchylenie całej uchwały, lecz o wyłączenie z niej działek o numerach 93/4  

i 96/3. Jednocześnie poinformował, że w dniu 22 grudnia 2016 r. Wojewoda Warmińsko-

Mazurski w Olsztynie uchylił zaskarżoną decyzję o odmowie wznowienia postępowania 

zakończonego ostateczną decyzją Starosty Oleckiego zatwierdzającą projekt budowlany  

i przekazał sprawę do ponownego rozpatrzenia. Podniósł również, że w uzasadnieniu decyzji 

została zawarta informacja, że w dniu 30 listopada 2016 r. wpłynęły do organu wyjaśnienia 

Pana L. wraz z kopią umowy dzierżawy z dnia 22 lipca 2016 r. Wobec powyższego poddał 

pod wątpliwość, czy Burmistrz zawarł umowę dzierżawy z Panem L., czy nie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Maciej Juchniewicz 
poinformował, iż przekazuje do protokołu z sesji kartę głosowań imiennych Klubu Radnych 

OKO, a także uwagi dotyczące Lokalnego Programu Rewitalizacji. Uwagi zostały wcześniej 

przekazane Burmistrzowi. W związku z tym, że Burmistrz nie udzielił odpowiedzi na uwagi 
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satysfakcjonującej radnego chciałby, aby stanowiły one załącznik do protokołu. Polecał radnym 

lekturę tego fundamentalnego programu, który pozwala na pozyskiwanie środków zewnętrznych. 

Złożył życzenia noworoczne.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, iż porządek sesji został wyczerpany. Życzył 

Wesołych Świąt i Szczęśliwego Nowego Roku. Zamknął obrady sesji Rady Miejskiej  

w Olecku. 

 

 

 

          Protokołowała                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

      Karolina Kuskowska        Karol Sobczak        


